
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: با توجه به شرایط ناشی 
از شیوع ویروس کرونا در کشور، هفته جوان امسال را به سمت فضای مجازی 
بردیم که بر این اساس مجمع ملی جوانان، مجامع استانی سمن های جوانان 
را  و نشست ها  آموزش ها، کارگاه ها  برنامه ها،  و تشکلهای جوانان کشور همه 
مجازی،  فضای  قالب  در  و  کرد  خواهند  برگزار  خود  مجازی  شبکه های  در 
آن ها  دل های  درد  به  دادن  گوش  و  جوانان  با  ارتباط  برای  زنده  برنامه های 
برنامه ریزی شده است که مسئولان نیز در این برنامه ها حضور خواهند داشت 

و به جوانان پاسخ خواهند داد.
علی  حضرت  سعادت  با  ولادت  تبریک  ضمن  تندگویان  مهدی  محمد 
اقدامات،  از  قدردانی  و  تشکر  و  ایران  جوانان  همه  به  جوان  روز  و  اکبر)ع( 
خدمات و کمک های تشکل های جوانان در موضوعات مرتبط با کرونا، پیرامون 
چگونگی برگزاری برنامه های هفته جوان امسال گفت: امسال با توجه به شیوع 
ویروس کرونا، ما هیچ گونه برنامه و کار گروهی نمی توانیم برگزار کنیم ضمن 
این که اعتبار هفته جوان هم به دلیل مشکلات بودجه اختصاص پیدا نکرد و 

ما مجبور شدیم مدل برنامه ریزی هفته جوان امسال را تغییر دهیم.
در  جوانان  تشکل های  گسترده  کمک های  و  خدمات  به  اشاره  با  وی 
موضوع پیشگیری از گسترش ویروس کرنا، افزود: همه این اقدامات به صوت 
و  بهداشتی  اقلام  رایگان  توزیع  و  تولید  در  فرمت ها،  همان  با  و  تر  هدفمند 
برنامه های فرهنگی مثل آموزش های بهداشتی و برگزاری مسابقات مجازی، 

در هفته جوان با توان بیشتری ادامه پیدا خواهد کرد.
تندگویان با بیان این که هفته جوان امسال را به سمت فضای مجازی 

بردیم، افزود: مجمع ملی جوانان، مجامع استانی سمن های جوانان و تشکلهای 
را  خود  نشست های  و  کارگاه ها  آموزش ها،  برنامه ها،  همه  کشور  جوانان 
مجازی،  فضای  قالب  در  و  کرد  خواهند  برگزار  خود  مجازی  شبکه های  در 
آن ها  دل های  درد  به  دادن  گوش  و  جوانان  با  ارتباط  برای  زنده  برنامه های 
برنامه ریزی شده است که مسئولان نیز در این برنامه ها حضور خواهند داشت 

و به جوانان پاسخ خواهند داد.
و  مجازی  فضای  بستر  روی  برنامه ها  همه  که  این  بر  تاکید  با  وی 
ارتباطات آنلاین انجام می شود، گفت: گزارش دهی به مردم، دعوت از آنها 
برای طرح های انگیزشی ماندن در خانه، پویش های مختلف مبارزه با کرونا، 
مسابقات مجازی، کلیپ های آموزشی و... در شبکه های مجازی مجامع استانی 
تشکل های هر استان قابل دسترسی برای عموم است و اطلاع رسانی نیز از 

طریق خانه جوانان استان ها انجام می شود.
معاون امور جوانان ادامه داد: کار نو و خوبی توسط تشکل های جوانان 
تبریز در خانه جوانان این استان انجام شده که بر این اساس کالاها و اقلام 
مورد نیاز سالمندان و بازنشستگان استان که نباید از منزل خارج شوند، تهیه 
و به صورت رایگان در اختیار این عزیزان قرار می گیرد. ما در صدد هستیم 
به  زمینه هم  این  در  البته  انجام دهیم که  به صورت کشوری  را  کار  این  تا 
کمک وزارت صمت نیاز داریم که باید مجوز بستر توزیع رایگان کالا را بدهد، 
هم تولیدکنندگان باید کمک کنند و کالاها را ارزانتر در اختیار ما قرار دهند، 
سازمان بازنشستگی هم باید مشخصات بازنشستگان و سالمندان هر استان را 

در اختیار ما بگذارد تا بتوانیم این کار را با مشکل کمتری انجام دهیم.

بر اساس گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، وی با اشاره به راه 
اندازی شبکه توزیع اقلام بهداشتی در استان ایلام، تصریح کرد: ما آمادگی 
داریم این شبکه را در صورت همکاری وزارت صمت و وزارت فناوری اطلاعات 
و ارتباطات برای گسترش پهنای باند، به صورت کشوری راه اندازی کنیم که 

این کار نیاز به مصوبه کشوری دارد.
تندگویان بار دیگر با بیان این که هفته جوان امسال آنلاین خواهد بود، 
به منظور دفع آسیب های  ازدواج و خانواده کشور  افزود: همه دفاتر مشاوره 
خانوادگی  تعاملات  در  و مشکلات  کرونا  بیماری  از  ناشی  روانی  و  اجتماعی 
ناشی از ماندن در خانه، آماده هستند تا در هفته جوان به صورت آنلاین و 

رایگان به متقاضیان مشاوره دهند.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی تاکید کرد:

ورود دانش آموزان نخبه به فرایند تألیف 
کتاب های درسی

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش 
برای  نخبه  آموزان  دانش  از  استفاده  و  بردن  بهره  بر  پرورش  و 

ساماندهی و تألیف کتاب های درسی تاکید کرد.
اینکه  بر  تأکید  با  با  ذوعلم  علی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
این اقدام در جهت جامع تر و کارآمدتر شدنِ محتوای کتاب های 
درسی انجام می شود، اظهار کرد: در سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
اندیشه ورزی مخصوص دانش آموزان، به  آموزشی جلسات هیئت 
عنوان مخاطبان اصلی و بهره بردار نهایی کتاب های درسی برگزار 

می شود.
وی افزود: در همین راستا باید دانش آموزان را در سازماندهی 
ویژه  به  کنیم؛  استفاده  آن ها  از  و  کرده  دخیل  اولویت ها  و  محتوا 
دانش آموزان نخبه و فعال در تشکل های دانش آموزی مانند اتحادیه 
سازمان  یا  دانش آموزی  بسیج  آموزان،  دانش  اسلامی  انجمن های 

دانش آموزی که از تأمل عمیق تری برخوردارند.
ریزی  برنامه  و  پژوهش  سازمان  عمومی  روابط  اعلام  بنابر 
بیان  با  آموزشی  ریزی  برنامه  و  پژوهش  سازمان  رئیس  آموزشی، 
تالیف  پژوهش ها،  فرآیندها،  کردن  کارآمدتر  به  باید  ما  اینکه 
گفت:  بپردازیم  یادگیری  بسته های  تولید  و  درسی  کتاب های 
بازآرایی ساختاری سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی، استقرار 
کامل 11 حوزه تربیت و یادگیری، شکل دهی به شورای راهبردی 
حوزه های تربیت و یادگیری، برخی از اقداماتی است که کمک می 

کند فرآیندها کامل تر شود.
ذوعلم افزود: راهکار دیگر در این زمینه فعال کردن و حضور 
این دانش آموزان نخبه در سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
است تا بتوانند مطالبات خودشان را مطرح کنند، نقایص برطرف و 
در نهایت خروجی این سازمان تاثیرگذار، عمیق تر، با کیفیت تر و 

متقن تر شود.

فرمانده مرزبانی ناجا اعلام کرد:

 جهش برقراری امنیت مطلوب 
در مرزها طی سال 99

مرزبانی  فرمانده 
ناجا با اشاره به نامگذاری 
" جهش  نام  سال 99 به 
مقام  توسط   " تولید 
گفت:  رهبری  معظم 
بر  مرزبانی  ماموریت های 
بومی  سال  شعار  اساس 
و تسهیل در  سازی شده 
تجارت و مقابله با قاچاق 
مرزبانان  مثبت  جهش  با 
جهش  کشفیات،  در 

مرز  در  امنیت  احساس  ارتقاء  مرزها،  در  مطلوب  امنیت  برقراری 
و ارتقاء روابط دیپلماسی طی سال جاری در دستور کار مرزبانان 

قرار گرفته است.
استان  فرماندهان  فصلی  همایش  در  رضایی”  "قاسم  سردار 
های مرزی و معاونان ستادی مرزبانی ناجا ضمن تبریک سال جدید، 
برای  افزون  روز  موفقیت  و  برکت  از  پر  سالی   1398 سال  گفت: 
مرزبانی ناجا بود و همه این موفقیت ها حاصل تلاش و مجاهدت های 
شبانه روزی مرزبانان در حراست و پاسداری از مرزهای کشور است.
وی افزود: با تشکیل قرارگاه مبارزه با قاچاق با برنامه ریزهای 
صورت گرفته، با افزایش کشفیات قاچاق مواد مخدر، سوخت، کالا و 
... روبه رو بودیم که این امر نشان دهنده عملکرد موفق مرزبانی ناجا 

در راستای تحقق شعار سال رونق تولید در سال 98 است.
فرمانده مرزبانی ناجا با بیان اینکه در سال رونق تولید، تسهیل 
تجارت قانونی در دستور کار مرزبانان قرار گرفت، اظهار کرد: ارتقاء 
بود که در  اقداماتی  از  امنیت در مرزها  افزایش احساس  و  امنیت 
تحقق بخشی شعار سال 98 موثر بود و این عملکرد مطلوب را به 

همه همرزمان و مرزبانان سراسر کشور تبریک می گویم.
وی با تبیین منشور و راهبردهای مرزبانی ناجا افزود: مرزبانی 
نماد اقتدار است، سال جدید باید گامی رو به جلو برای مرزبانان و 
اهداف نظامی و دفاعی آنها در مرزها باشد این روحیه و عملکرد باید 

در مرزبانان نهادینه شود.
تولید”  "جهش  نام  به  نامگذاری سال 99  به  اشاره  با  رضایی 
توسط مقام معظم رهبری اظهار داشت: ماموریت های مرزبانی بر 
اساس شعار سال بومی سازی شده و مقابله با قاچاق با جهش مثبت 
مرزها،  در  مطلوب  امنیت  برقراری  جهش  کشفیات،  در  مرزبانان 
ارتقاء احساس امنیت در مرزها و ارتقاء روابط دیپلماسی طی سال 

جاری در دستور کار مرزبانان قرار گرفته است.
سلامت،  حوزه  ایثارگران  و  تلاشگران  از  قدردانی  با  وی 
در  کرونا  ویروس  شیوع  کنترل  و  راستای پیشگیری  در  افزود: 
به  توجه  و  کرده  استفاده  ها  ظرفیت  کلیه  از  مرزی،  های  یگان 
های  اولویت  از  یکی  عنوان  به  مرزنشینان  و  مرزبانان  سلامت 

جدی دنبال می شود.
اینکه  بیان  با  رضایی  سردار  پلیس،  خبری  پایگاه  گزارش  به 
مرزبانان مسئول استیفای حقوق مرزنشینان در مرزها هستند، بیان 
کرد: تعامل با مرزنشینان موجب ارتقاء امنیت مرزها می شود که 
بایستی با اجرای طرح های مردمیاری در حوزه کشاورزی، پزشکی 
مطلوب  سطح  به  را  تعامل  آنها  به  رسانی  خدمات  با  تحصیلی  و 

برسانیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به مأموریت های نیروی 
انتظامی اشاره و خاطرنشان کرد: نیروی انتظامی سازمانی تأثیرگذار 
در امنیت داخلی و روابط بین الملل است همچنین باید بر اجرای 
فرهنگ سازمانی بیش از پیش توجه داشت و باید پرهیز از تراکم 
را با تکلیف مداری جاری کنیم و فرهنگ سازمانی را در بین کارکنان 

ترویج دهیم.

 بخشنامه نحوه اخذ شهادت شهود 
در نظام قضایی ابلاغ شد

رئیس قوه قضائیه در بخشنامه ای، نحوه احضار و اخذ اظهارات 
شهود را به مراجع قضایی سراسر کشور ابلاغ کرد. حجت الاسلام 
صدور  با  قضاییه  قوه  رئیس  رئیسی  ابراهیم  سید  المسلمین  و 
و  شهود  اظهارات  اخذ  احضار،  نحوه  بند،  چهار  در  بخشنامه ای 
جلوگیری از تبانی و مواضعه آن ها با طرفین پرونده ها را به مراجع 

قضائی سراسر کشور ابلاغ کرد.
فناوری  و  آمار  مرکز  است:  آمده  بخشنامه  این  یک  بند  در 
که  کند  اتخاذ  ترتیبی  ماه  دو  قضاییه حداکثر ظرف  قوه  اطلاعات 
قضایی  پرونده  مدیریت  سامانه  در  گواهان  مشخصات  ثبت  امکان 

امکان پذیر باشد.
و  دادگاه ها  است: قضات  تصریح کرده  بخشنامه  این  دوم  بند 
دادسرا ها نسبت به احراز هویت شهود تعرفه شده و درج مشخصات 

گواهان در سامانه مذکور و استخراج سابقه آنان اقدام کنند.
در بند سوم نیز آمده است: در صورت کشف شهادت کذب و 
تبانی در اثنای تحقیقات یا رسیدگی فوراً مراتب صورت مجلس و 

جهت تعقیب کیفری مرتکبین اقدام لازم معمول شود.
در بند چهارم نیز رئیس قوه قضاییه دستور داده است: مرکز 
این  در  مستمر  مراقبت  ضمن  قضاییه  قوه   اطلاعات  و  حفاظت 
اطراف  در  که  اشخاصی  معرفی  و  شناسایی  به  نسبت  خصوص، 
واحد های قضایی به صورت حرفه ای حضور داشته و در قبال اخذ 
قضائی  مراجع  در  کذب  شهادت  ادای  به  مبادرت  امتیاز،  یا  مال 

می کنند، اقدام کند.
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رئیس هیات امنای صرفه جویی ارزی وزارت بهداشت با اشاره به اقدامات 
انجام شده جهت تامین اقلام حفاظتی و تجهیزات درمانی مرتبط با کرونا برای 
بیمارستان ها و پرسنل بهداشتی و درمانی و با بیان اینکه وضعیت شکننده 
اقلامی  تولید  اکنون  نداریم، گفت:  را  بیماری کرونا  کشورهای پیشرفته در 
را در کشور شاهد هستیم که اصلا در کشور تولید نمی شدند و عملا جهش 

تولید با این موضوع محقق شد.
بیان  با  خبرنگاران  با  کنفرانسی  ویدیو  ارتباط  در  یوسفی  مهدی  دکتر 
اینکه هیئت امنای صرفه جویی ارزی یک نهاد غیر دولتی است که در خدمت 
وزارت بهداشت است، گفت: ما از روز شیوع بیماری کرونا در کشور به صورت 
شبانه روزی در خدمت مراکز درمانی و وزارت بهداشت بودیم. در این مدت 
سعی کردیم اقلام محافظتی کادر درمان را تامین کنیم؛ به صورتی که ۲۴ 
آی  تخت  بر 93۲  بالغ  و  است  توزیع شده  پزشکی  تجهیزات  قطعه  میلیون 
سی یو نیز با دستور معاون درمان وزارت بهداشت در مراکز درمانی توزیع 

شده است.
داخلی  ۲۶گانه  اقلام  خرید  برای  تومانی  میلیارد   1۲۰۰ *هزینه 

مرتبط با کرونا
دانشگاه ها  برای  که  اقلامی  درصد   8۵ بر  بالغ  که  این  به  اشاره  با  وی 
تامین کردیم تا کنون 1۲۰۰ میلیارد تومان هزینه برده است و از میان تولید 
کنندگان داخلی تامین شده است، گفت: یکی از این تولیدات ونتیلاتور بود که 
اکنون بسیاری کشورها در جهان برای  تامین آن به مشکل خوردند اما ما در 
این زمینه مشکلی نداریم؛ دوستان ما در حوزه تولیدی به حدی رسیدند که 
حتی به تولید دستگاه تولید کننده ماسک رسیده اند و  میزان تولید ماسک 
را به 3 برابر قبل از کرونا رساندند و بسیاری از کارگاه ها ترغیب شدند که خط 

تولید را به اقلام محافظتی تغییر دهند.  
*ماسک چه زمانی در داروخانه ها توزیع می شود؟

به شکلی  داشتیم  اقلام حفاظتی مشکلاتی  از  بعضی  در  گفت:   یوسفی 
که در ابتدای شیوع بیماری نیاز نسبت به تولید و تامین یک به پنج بود 
و این رقم اکنون تقریبا به  ۴ به ۵ می رسد و در هفته های آینده نیاز مراکز 
درمانی ما و تولید سر به سر خواهد شد و می توان مابقی اقلام در مراکز فروش 
برای نیازمندی مردم توزیع شود. در همین ایام، بسیاری از مراکز مثل بسیج 
اصناف، اقلامی را از ما گرفتند و به صورت رایگان بین مردم توزیع کردند؛  در 
مورد مواد ضدعفونی کننده به دانشگاه ها تقریبا یک ذخیره 3 هفته ای دادیم 
و در مورد ماسک هم به زودی همین دپو را خواهیم داشت و شرایطمان روز 

به روز بهتر خواهد شد.
بیماران  تنفسی  تجهیزات  1۰۰درصدی  تولید  برای  *امیدواری 

کرونا در داخل کشور
وی افزود: بالغ بر 8۵ درصد اقلام ۲۶ گانه ای که ما تامین کرده ایم تولید 
داخل است و اقلامی مثل سی تی اسکن که وارد کشور می شد را اکنون ۲ 
مرکز برای تولید آن در داخل اقداماتی انجام داده اند. این امید می رود که  در 
۶ ماه آینده 1۰۰ درصد اقلام مورد نیاز برای بیماران تنفسی و کرونایی در 
داخل کشور تولید شود. به نظرم امسال از آن سال هایی است که جهش تولید 
در حوزه تجهیزات پزشکی عملیاتی می شود. چون با دستور وزیر، هر کس که 
تولید داخل انجام می داد، خرید تضمینی می کردیم و با مصوبه شورای عالی 
امنیت ملی این خریدها از تولید کنندگان اول بدون سقف انجام شد. تامین 
کننده  تولید  دست  به  اعتباری  منابع  وقتی  و  گرفت  صورت  اعتباری  منابع 
برسد، می تواند موارد تولیدی خود را با منابع انسانی انجام دهد و با تضمین 

خرید، تولیدکننده می تواند پای کار بیاید.
*وضعیت شکننده در کشورهای پیشرفته را نداریم

تولید  حوزه  در  ما  وضعیت  اینکه  دیگر  خوب  خبر  داد:  ادامه  یوسفی 
از  از خارج  را  این دستگاه ها  تولید هم خوب شده است. زمانی  دستگاه های 
باافتخار جزء صادرکنندگان  می توانیم  این شکل  به  و  می کردیم  وارد  کشور 
به  که  هستیم  کشورهایی  جزء  آینده  ماه  یک  تا  باشیم؛  پزشکی  تجهیزات 
راحتی کشورهای همسایه  و دنیا را از این لحاظ تامین کنیم،   این نشان 
دهنده این است که از تهدیدی که دیگر کشورها تصور می کردند در تحریم 
افزایش  با هدایت مقام معظم رهبری و ریاست جمهوری به سمت  هستیم، 
باشیم.  نداشته  را  پیشرفته  کشورهای  در  شکننده  وضعیت  و  رفتیم  تولید 
کشورهایی که سهم خاص در اقتصاد و صنعت دارند و مدعی هستند اکنون 
در زیر ساخت های اجتماعی به مشکل برخوردند و این همه موفقیت ما نتیجه 
توان و تلاش جوانان ایرانی و محصول مدیریت بحران در ایران است. اکنون 
تولید اقلامی را در کشور شاهد هستیم که اصلا در کشور تولید نمی شدند و 

عملا جهش تولید با این موضوع محقق شد.
*تامین شبانه روزی کالا برای دانشگاه های علوم پزشکی

یوسفی افزود: با اقدامات صورت گرفته در کشور تامین کالا به بارآوری 
رسیده است و انبارهای هیات امنای ارزی در اختیار دانشگاه های علوم پزشکی 
بودند و شبانه روزی کالا در اختیار دانشگاه های علوم پزشکی قرار می گیرد، 
امنیت خاطری برای دانشگاه ها  باعث شد  این  و  نداشتیم  ایام تعطیل  هیچ 
تا  داریم  آمادگی  ارزی  امنای  هیات  در  دوستانمان  همت  با  و  شود  ایجاد 

کمترین مشکل را برای تامین نیاز بیماران داشته باشیم.
سازمان  از طرف  مطرح شده  مباحث  بر  مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
جهانی بهداشت برای استفاده عموم از ماسک و تامین ماسک در داخل کشور 
بیان کرد: میزان واردات ماسک که در دو هفته گذشته انجام شده به میزانی 
است که فاصله مصرف ماسک توسط مراکز درمانی و مصرف عموم پر شود. تا 
آخر فروردین اگر تولید ما به میزان انبوه برسد، واردات ماسک برای این دو 

هفته کافی است. وزارت صمت نیز اعلام خواهد کرد که چه زمانی این توزیع 
انجام خواهد شد.

تجهیزات  تامین  متولی  ارزی  جویی  صرفه  امنای  هیات  داد:  ادامه  وی 
مورد نیاز بیمارستان ها است. روزانه ۴۰۰ تا ۵۰۰ هزار ماسک در کشور تولید 
می شد و بعد از شیوع کرونا این میزان تا چندین برابر افزایش یافت. با برنامه 
ریزی انجام شده این میزان به 3 تا ۴ میلیون تولید ماسک در روز می رسد. 
می توانیم  داخل،  تولید  افزایش  به  توجه  با  که  است  این  ما  بینی  پیش 
و  وزارت صمت  البته  باشیم.  ماسک  از  استفاده  برای  مردم  نیاز  پاسخگوی 
وزارت بهداشت به میزان فراوانی از این ماسک ها را وارد کرده اند و قسمتی هم 
در حال وارد شدن است. حتی اگر ملاک بر این باشد که استفاده از ماسک 
ایجاد  با میزان تولیدی که در داخل کشور  برای عموم مردم ضروری است، 

می شود و دستگاه ها در حال نصب است، نیازهای مردم برطرف خواهد شد.
N9۵ نیاز روزانه به 1.۵ میلیون ماسک ساده و 1۰۰هزار ماسک*

یوسفی درباره نیاز ماسک در مراکز درمانی و واردات آن، اظهار کرد: در 
چند هفته اول که فاصله بین تولید و نیاز ما زیاد بود، هم وزارت صمت و 
هم وزارت بهداشت اقدام به واردات ماسک کردند که این روند پس از مدتی 
متوقف شد. همزمان با ماسک، دستگاه های تولید را هم وارد کردیم. نکته قابل 
توجه آن است که ما دیگر ماسک سه لایه وارد نمی کنیم و کم کم تولیدات ما 
به نیازهای بیمارستان می رسد.  روزانه به یک و نیم میلیون ماسک ساده 
و 1۰۰هزار ماسک N9۵ نیاز داریم و به محض آنکه نیاز مراکز درمانی به 
نقطه سر به سر برسد، به زودی شاهد خواهیم بود این اقلام در بازار آزاد به 

فروش برسد.
*روند احتکار متوقف شد

نحوه  درباره  بهداشت  وزارت  ارزی  جویی  صرفه  امنای  هیات  رییس 
بیان  قضایی  و  انتظامی  مراجع  سوی  از  بهداشتی  مکشوفات  تخصیص 
کرد:  همه مکشوفات در اختیار دانشگاه های علوم پزشکی همان استان قرار 
می گرفت و همت بسیاری در کشف اقلام احتکار شده صورت گرفت تا روند 
احتکار متوقف شد و دیگر کسی جرات احتکار ندارد. در خصوص داروها، هیات 
امنای ارزی به این موضوع ورود نمی کند و همه داروهای ورودی به کشور در 
اختیار سازمان غذا و دارو قرار می گیرد و البته قبل از مصرف، بررسی شده 
و داروهایی مورد استفاده قرار می گیرد که روند پژوهشی آن طی شده باشد. 
هیچ دارویی که در فارماکوپه ایران ثبت نشده باشد، اجازه مصرف ندارد مگر 
اینکه گروهی پژوهشی مجوز مصرف بدهد و هر دارویی که به تایید برسد وارد 

فاز واردات و تولید خواهد شد.
*چگونگی تامین نیاز تجهیزات حفاظتی مطب ها

رییس هیات امنای صرفه جویی ارزی وزارت بهداشت در پاسخ به سوال 
تامین نیاز تجهیزات حفاظتی در مطب ها گفت: نظام پزشکی  ایسنا درباره 
طی جلساتی که با دبیرخانه ستاد ملی کرونا داشته است، برنامه ریزی می کند 
که اقلام حفاظتی را برای مراکز خصوصی تهیه کنند که به شکل متمرکز در 

اختیار آنها قرار گیرد.
*پیش بینی نیاز به ۴هزار تخت آی سی یو تا پایان امسال

یوسفی در پاسخ به سوال دیگر ایسنا درخصوص تامین و تجهیز تخت های 
مراقبت ویژه و نیاز به دستگاه ونتیلاتور بیان کرد: برای حرکت راهبردی 
بیماری  این  که  آنجایی  از  می گیرد.  صورت  ریزی  برنامه  آینده  ساله  یک 
نوپدید است پیش بینی می شود که نیاز باشد ۴ هزار تخت آی سی یو تا پایان 
سال تجهیز شود که در این زمینه قسمتی از تخت های عادی باید به تخت 
آی سی یو تبدیل شود که در حال چیدن مقدمات تامین آنها هستیم. البته تا 
اردیبهشت ما 1۲۰۰ تخت آی سی یو را تامین و تجهیز خواهیم کرد. در 
حال حاضر تولید روزانه ونتیلاتور به ۴۰ دستگاه در روز رسیده است و بر این 
اساس نیازی به واردات ونتیلاتور نداریم.  در مورد ونتیلاتور تبدیل خط تولید 
۵ دستگاه به ۴۰ دستگاه، یک حرکت بزرگ بود و سبب افزایش 8 برابری در 
تولیدات شد که در هیچ جای دنیا این جهش تولید را شاهد نیسیتم که در 
یک بازه یک ماهه رشد 8 برابری شاهد باشیم ما سه شرکت مانیتور ساز داریم 
که اوایل اپیدمی هزار مانیتور تحویل ما دادند و اکنون جر 1۰ درصد کالاها 

تولیدکنندگان نیاز ما را پاسخگو هستند.
براساس  کرد:  اظهار  کشور  در  ماسک  نیاز  و  تولید  میزان  درباره  وی 
میزان و شاخص بستری در سراسر کشور، تقریبا به میزان یک میلیون ماسک 
ساده  و 1۰۰ هزار ماسک N9۵  در مراکز درمانی نیاز داریم و  به راحتی 
می توانیم بگوییم نیاز ماسک ساده کشور نسبت به تولید در مراکز درمانی، 
سر به سر شده است. در مورد ماسک N9۵ از نیاز 1۰۰ هزار تایی تا تولید، 
۵۰ هزار ماسک  فاصله ای داریم که با واردات جبران کردیم و اینها فقط در 

مورد مراکز درمانی است.  

رییس هیات امنای صرفه جویی ارزی وزارت بهداشت در خصوص نحوه 
تنظیم  نهاد خریدارکننده،  عنوان  به  ما  کرد:  اظهار  ماسک ها،  گذاری  قیمت 
کننده و مصوب کننده قیمت نیستیم. قیمت در سازمان حمایت از مصرف 
کننده و قسمتی هم در اداره کل تجهیزات پزشکی انجام می شود و تعزیرات 
این  البته  را کنترل می کنند.  این قیمت ها  اصناف هم  نظارت کننده های  و 
موضوع را قبول داریم که قیمت ماسک n 9۵ دچار تغییر قیمت شده است. 
پیش از شروع بحران کرونا اینگونه ماسک ها در حوزه بهداشت و درمان کشور 
کاربردی نداشت و معمولا در فرایندهای صنعتی از آنها استفاده می شد، اما 
و  بررسی ها  می شود،  احساس  ماسک  نوع  این  از  استفاده  به  نیاز  که  اکنون 

آزمایشات دقیقی روی آنها انجام می شود تا سلامت آنها تایید شود.
وی در بخش دیگر سخنان خود افزود: در خصوص محول ها سازمان غذا 
و دارو، هم در تولید الکل و هم محلول های شوینده با مدیریت وزارت صمت، 
به شدت تولیدات خود را افزایش دادند. بسیاری از شرکت های دارویی خطوط 
تولید خود را به سمت محلول های شوینده بردند و این ظرفیت ما را خیلی 

بالا برد.  
*چگونگی رصد تجهیزات اهدایی از کشورهای دیگر

یوسفی در پاسخ به سوالی درباره نحوه رصد تجهیزات اهدایی از کشورهای 
دیگر، گفت: یک تیم سه نفره رصد از سوی وزیر بهداشت شامل مدیرکل 
بازرسی وزارت بهداشت، مدیر کل حراست و بین الملل وزارت بهداشت تعیین 
شده و نحوه وارد شدن و توزیع این اقلام را رصد می کنند؛ این اقلام پس از 
ترخیص وارد انبار هلال احمر و شمارش می شود تا زمانی که وارد انبار هلال 
احمر نشود میزان و تعداد اقلام مشخص نیست. به صورت کلی تعداد اقلام 
شده  توزیع  پزشکی  علوم  دانشگاه های  بین  و  است  بوده  محدود  سرمایه ای 

است.
یوسفی ادامه داد: تاکنون حدود ۶۰۰ میلیارد تومان تامین اقلام مصرفی 
و سرمایه ای برای دانشگاه های علوم پزشکی انجام شده است و با وجود این که 
تخصیص ها به موقع نرسیده، تمام توان خود را برای این کار اجرایی کردیم. 
هرچه هزینه شده برای تولیدکنندگان داخلی اتفاق افتاده و کمتر خرید ارزی 

انجام دادیم.
وی در ادامه بیان کرد: در زمینه تامین تجهیزات سرمایه ای از طریق ارز 
دولتی فقط متولی بخش دولتی هستیم و در زمینه اقلام مصرفی به بخش 
خصوصی هم خدمات داده می شود. در این ایام از این سهمیه برای هر مرکزی 

که در زمینه کرونا خدمت رسانی می کند هم استفاده شده است.  
*بیشترین بار کرونا بر دوش بخش دولتی است

بخش های  اختیار  در  شده  توزیع  و  تامین  اقلام  تمامی  افزود:  یوسفی 
دانشگاهی و متولی بخش دولتی بوده و یکی از دلایل این بوده که بیشترین 
بار کرونا بر دوش بخش دولتی بوده است. عمده مراکز خصوصی از طریق نظام 
از  این کار  به دنبال تجهیزات مصرفی هستند که  پزشکی و مراجع مختلف 

طریق سازمان نظام پزشکی سازماندهی می شود.
رییس هیات امنای صرفه جویی ارزی وزارت بهداشت گفت: تعداد مراکز 
خصوصی در زمینه خدمت رسانی به بیماران کرونایی خیلی زیاد نبوده و موارد 

مورد نیاز مراکزی که توسط معاونت درمان اعلام شده را تامین می کنیم.
*بازار را برای تولیدکنندگان داخلی فراهم کردیم

انجام  را  تضمینی  خرید  دانش بنیان ها  و  فناوری  صندوق  افزود:  وی 
بازار  ما  و  نداشت  تولید  انگیزه  تولیدکننده  نمی افتاد  اتفاق  این  اگر  و  دادند 
را برای تولیدکننده ها فراهم کردیم. هیأت امنای ارزی توانسته فضای خرید 
خط  پشت  دانشگاهی  هیچ  دهد،  انجام  بازار  تضمین  و  قیمت  کنترل  به  را 
پرداخت نقدینگی نمانده و ما فشاری برای دریافت مطالباتمان از دانشگاه ها 
از دانشگاه ها به ۵۰۰ میلیارد تومان  وارد نکرده ایم. پس از کرونا مطالبتمان 
خواهد رسید،  هیأت امنای صرفه جویی ارزی در تمام ایام سال از دانشگاه ها 

حمایت کرده است.
*3 شرکت زیر مجموعه هیات امنا که منحل شدند

زیرمجموعه  که  پزشک  آوا  شرکت های  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
هیات امنای ارزی وزارت بهداشت است، اظهار کرد: هیات امنای صرفه جویی 
ارزی به عنوان نهاد عمومی غیردولتی در ابتدا که مصوبه قانونی گرفت فقط 
آشتیان  در  کارخانه ای  شرکت  این  داشت.  پزشک  آوا  عنوان  با  شرکت  یک 
آوایی  است. سپس شرکت های  سازی  و سرنگ  تولید سوزن  متولی  که  بود 
ما در حوزه های عمرانی و آی تی و هنری افزایش پیدا کرد. بعد از آمدن 
دکتر نمکی دستور داده شد که شرکت هایی که مورد نیاز نیست به بخش 
آوای  و  هنر  آوای  و  عمران  آوای  شرکت های  و  شود  داده  تحویل  خصوصی 
فناوری به سمت انحلال رفتند.وی ادامه داد: در روند شیوع کرونا هم از لحاظ 
حقوقی روی این موضوع کار شده است. در حال حاضر شرکت آوا پزشک و 
آوای کارآفرین داریم. بسیاری از پرستاران از طریق آوای کارآفرین خدمت 
رسانی می کنند. آوای پردیس هم از سال گذشته به هیات امنا پیوست که 
این شرکت دارای شرکت های هلیکوپتری و هتل داری بود و به مرحله فروش 
رسیده است. هتل مربوطه به معاونت دانشجویی و صندوق دانشجویی تحویل 
می شود و هلیکوپتری هم به سازمان اورژانس کشور تحویل داده خواهد شد.  
کارخانه ها نیز یا وارد بورس شده یا وارد شراکت های اقتصادی خواهند شد تا 

به سمت شفافیت بروند.
وی افزود: وزیر بهداشت و اعضای هیات امنا پیگیر این موضوع هستند 
در  که  است  این  ما  تلاش  و  افتاده  اتفاق  سازی  مرحله شفاف  درصد  و ۵۰ 
انجام   99 سال  ابتدایی  ماه   ۶ در  را  کار  این  پشتیبانی  و  حوزه های حقوقی 

بدهیم تا این سیستم از حالت تصدی گری خارج شود.

رییس هیات امنای صرفه جویی ارزی وزارت بهداشت:

روند احتکار ماسک در کشور متوقف شد

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان:

هفته جوان امسال آنلاین است 

رییس پلیس مبارزه با موادمخدر 
ناجا به ایسنا خبر داد:

طرح جدید 
پلیس برای 
جمع آوری 
معتادان 
متجاهر

مشترک  جلسه  از  ناجا  موادمخدر  با  مبارزه  پلیس  رییس 
با وزارت بهداشت و تصمیم به تنظیم پروتکلی برای جمع آوری 

معتادان متجاهر در ایام شیوع کرونا خبر داد.
سردار مسعود زاهدیان درباره وضعیت معتادان متجاهر و 
جمع آوری آنان اظهارکرد: در همین رابطه جلسه ای با مسئولان 
وزارت بهداشت داشتیم و بنا شد تا پروتکل مخصوصی در این 
رابطه تنظیم و بر اساس آن در شرایط فعلی مراکز ویژه ای برای 

نگه داری معتادان متجاهر راه اندازی شود.
وی در توضیح بیشتر در مورد چگونگی فعالیت این مراکز 
با توجه  با توجه به شیوع کرونا و  جدید گفت: در حال حاضر 
و   نقاط  در  عمدتا  شده  آوری  جمع  متجاهر  معتادان  اینکه  به 
محیط های آلوده تردد داشته اند، بنابراین نمی توان این افراد را 

صورت  این  در  چراکه  داد  انتقال  بازپروری  مراکز  به  مستقیما 
ابتلای  احتمال  باشد،  ویروس  این  ناقل  هم  نفر  یک  اگر  حتی 

افراد دیگر بالا می رود.
وی افزود: در همین راستا تصمیم بر آن شد تا یک مرکز 
مراکز  در  تا حضور  و جمع آوری  غربالگری  میانی بین چرخه 
کرونا جمع  زمان شیوع  در  که  افرادی  و  ایجاد شود  بازپروری 

آوری می شوند ابتدا به این مراکز منتقل شوند.
ادامه داد: معتادان  ناجا  با موادمخدر  رییس پلیس مبارزه 
حدود  مراکز  این  در  حضور  از  پس  شده  آوری  جمع  متجاهر 
علائم  و  سلامتی  وضعیت  آنجا  در  و  شده  نگهداری  هفته  دو 
از  یک  هیچ  که  صورتی  در  و  شود  می  بررسی  جسمی شان 
بازپروری  مراکز  به  باشند،  نداشته  را  کرونا  به  ابتلا  نشانه های 

منتقل خواهند شد و در غیر اینصورت درمانشان هم آغاز خواهد 
شد.

اجرایی  تهران  در  این طرح  اول  اینکه مرحله  بیان  با  وی 
بهداشت  وزارت  و  پلیس  تاکید  تمام  کرد:  تصریح  شد،  خواهد 
معتادان  همان  یا   1۶ ماده  معتادان  آوری  جمع  که  است  این 
و  دیگر  شهروندان  فرد،  خود  برای  هزینه  کمترین  با  متجاهر 
نیز ماموران پلیس و کادر درمانی حاضر در مراکز انجام شود و 

پروتکل مذکور نیز در همین خصوص تدوین می شود.
معتادان  حضور  پلیس  برای  اینکه  بر  تاکید  با  زاهدیان 
متجاهر در سطح محلات و ایجاد ناامنی برای مردم قابل پذیرش 
نیست، خاطرنشان کرد: امیدوارم که تا پایان این هفته پروتکل 

مشخص شده و این طرح وارد فاز اجرایی شود.


